



16 November 2006 — Addis Ababa, Ethiopia

ADF

today

Youth and Leadership

ON THE RADAR!
UN Secretary General,
Kofi Annan
ADDRESSES
YOUTH IN AFRICA

What's Up!

- ☺ ADF-HISTORY AND PRESENT
- ☺ Shout it Out!
- ☺ Zola rappin'
- ☺ Youth and ICT
- ☺ PICTORIALS
- ☺ Are African Children Happy?

Edition française

- ☺ Cap sur ADF V
- ☺ Haut et fort
- ☺ Nouveaux médias

W

elcome to the 5th African Development Forum



No bones.....huh

Zebiba Kedir shows what she's made of at the launch of Speak Africa ADF V exhibition. Aged 19 and working for Addis-based Fikat Circus, Zebiba banks her future on sports.

By Natan Tilahun

The fifth African Development Forum

Speak Africa!

The launch of unicef's Speak Africa on Monday provoked an unstoppable wave of communication between Africa's youth and decision makers. Training as multi-faceted reporters, using a blend of radio, television, print and new media, young people on the continent can now pitch their dreams and aspirations to leaders and society, creating momentum for change that will propel Africa towards the future.

By Aklilu Abate

Issue No. 1

ADF-HISTORY AND PRESENT

By Linda Yohannes

Launched by the ECA in 1999, the African Development Forum (ADF) has addressed Africa's most urgent issues, producing action plans to improve the lives of millions of Africans. So far, ADFs covered ICT, HIV/AIDS, Regional Integration, and Governance. Entitled "Youth and leadership in the 21st century" this year's programme will focus on youth-related economic development, employment and migration, as well as political development.

"African children and youth have been quiet for far too long – endowed with lots of talent and potential to grow, this forum is very important to them," says Mr. Bjorn Ljungqvist, UNICEF's Ethiopia representative.

With hundreds of young Africans continent-wide attending ADF V it promises real debate:

"I am going to be very much interested in questioning the officials and our leaders on practical ways of including African youth in Economic decisions; young people should be treated as strategic partners not just partners." says Jacqi Kowa, youth participant and media reporter.

Part of the building block of ADF is partnership, and the presence of UN partners, regional economic communities, and ministers responsible for youth affairs and youth organizations promises to bolster the ratification and operationalisation of the African Union's African Youth Charter. No less important, ADF V aims to deepen strategies at the regional and national levels, translating the potential of youth into practical benefits for Africa's democratic, gender-equal, peaceful and rights-based development.

Shout it out!

By Beruk Abraha

My mother shrugged when I told her that we (the youth) were going to make sure that our heads of state and leaders would hear our voices at ADF V. She said "well, good luck with that son!" Who are we kidding? Are our governments actually going to give us a chance to say our piece??? Well, at least that is what we are hoping for. You can't really blame those "old" guys. Most of our leaders remember fighting for a cause in their youth – though somewhere along the way they developed the "don't let go" policy: making sure the one group they fear is hushed up. But they still remember what youth is capable of... At ADF V, hundreds of young Africans are hoping to shout a little – we hope we are heard. A word of advice: do it as loud as possible.

Zola rappin'

By Vera Gomane

Zola knows from personal experience. Born in Soweto, one of South Africa's most notorious townships, this rapper and actor has just joined the ranks of Unicef's Goodwill Ambassadors. Not yet 30, Zola, a father of two who has made it in the international world of music knows just how much good he can do for the children of Ethiopia and the region. "Everything that Africa achieved so far is based on hope. People need to be inspired," he said, while touring Unicef-sponsored Hope for Children, a shelter in Addis Ababa. Zola is facing a new moment in his lifestory. He wants to bring to Africa's youth the hope and inspiration that guided his own life. "Youth must learn more about their rights," he said. Rappin' with our team, Zola said that most important is giving all Africans the same opportunities.

Editorial Board:

Editor (English) Vera Gomane

Editor (French) Ida Mahajery

Reporters:

Ida Mahajery

Vera Gomane

Natan Tilahun

Aklilu Abate

Brook Habtegiorgis

Kowa Jacky

Linda Yohannes



Youth and ICT

Youth say “YEP” to new media

The new era is just arriving in Africa

The New Era has arrived. We are finding and achieving more value in our lives by using technology. We call it ICT – Information Communication and Technology; its role is in developing and utilizing our creative and productive potential.

From 9th to 13th November, dozens of young people like me, from many African countries, attended a Media Workshop Training in the Ethiopian capital, Addis Ababa, hosted by several United Nations agencies.

Representing our countries and other youth, we said in our “chat style” “yep” to new media, to blogging and mobile casting – communication via mobile phones. Developed all over the world, in Africa we have only now started to make use of this new type of media. Tech savvy as we are we can make it work.

This new media can be used to unleash creativity, innovation, better education, entrepreneurship, decent employment and leadership among youth. According to the fifth United Nations African Development Forum (ADF V) in Youth and Leadership in the 21st Century; “youth have been observed worldwide to be reliable and effective agents of technological change and harbingers of the information age.” Youth, said the meeting’s main concept document, can bring existing and emerging technologies into communities or sectors where lack of access to information has undermined and constrained development.

To the youth attending the Media Training Workshop, opportunities such as the ADF gives us a head start. “In the near future we can improve ourselves and - why not - help the development of our own countries,” said Hilton Charas, from Mozambique.

“The world now is all about technology,” said Charas, a 24 year-old video editor working in Maputo, who attended the workshop.

Putting media in our hand’s means that we can make a different Africa happen for all of us. Youth access to ICT in Africa is a way to catapult the continent over the digital divide, bringing it into the global information society.

One of the main issues of ICT, said the concept document circulated at the biannual ADF V, is how to harness and spread ICT for quality youth education. A second related issue is how it can generally promote education.

Learning as much as we can also helps us to face one of our biggest problems: unemployment.



In the near future, young people like me, like my Media Workshop Training colleagues, can become employers, technology leaders. With ICT we can create self-employment.

We won’t change Bill Gate’s nationality, but we can create our own Bill Gates.

By Vera Gomane

Welcome!

This is an opportunity to get your attention to what makes youth tick.

This forum is about information and knowledge. Here, we hope to share the rainbow of experiences and culture that make up Africa today. Through debate we will create impact. Together, Africa’s generations can change the face of the continent into a modern, dynamic new world.

Youth need role models and ADF-V is a chance for world leaders to inspire all of us.

Now it is time to implement our promises!

Pictorials



ARE AFRICAN CHILDREN HAPPY?

A unique survey conducted by the African Child Policy Forum and UNICEF across eight countries revealed some surprising truths, while confirming old ones about African children.

- In interviews with over 4000 children living in Eastern and Southern Africa three out of ten said they preferred to live outside their country.
- Those happiest and least likely to leave are in countries that are stable, peaceful, child-friendly and known for good governance.
- While happiness might mean no war for an African child, it might mean luxury to a European child.
- In Botswana, 50% of the children interviewed said they admired musicians most.
- In Burundi, 1% voted for teachers.
- Most children did not like talking about their own families.
- Many said they wanted to become a doctor when they grow up, in order to help other African children...



A chat with the young Rapper

By Brook Habtegiorgis

A young African Rapper named “Name six,” who has already released one album had a chat with ADF Today.

Q: Where does the “Name six” comes from?

A: I took it from my name, Narcis, the word “Name” comes from “Nar” and the Six is from “Cis”. My real name is Randrianarivory Narcis

Q: Tell me about yourself?

A: I am 15 years old. I have three brothers and I am the youngest. My father and mother run a supermarket that has bar inside and my two brothers work there. We live on the west coast of Madagascar, particularly in “Mahajanga”. It’s a major port where many import-export goods transferred in and out.

Q: What inspired you to write and sing music?

A: My brothers inspired me. They used to play me Rap music, show me the singers and tell me about the Rap hood.

I really like the street children style; I always carry a notebook to grab something from their chats. I even try to speak like them. One day I asked them lots of question about their life style and found out many things.

They told me that their life is miserable and there are many days they spent with out food. That night I wrote my first lyrics about the street children. This is how I started writing.

My first album is called: “Give me the right to

speak” It talks about the life of street children.

Q: So, how did you get the chance go to a recording studio?

A: Well, I saved my school money and went to public recording studio and recorded my first song. I took the CD home but I forgot it on a table and went to bed. After a while I heard my song playing, I was so worried, I thought my parents would shout at me but they were so impressed. They even helped me in recording a video and taking it to a TV station.

Q: What are your plans?

A: Now I am studying in grade 9, am in the middle of recording my second album and finding a record label and good producer to get a better quality sound and better performance. In the future I want to be a role model for African youngsters, open an international recording studio and help youngsters like me to develop and shine brightly their talent.

Title: speak Africa

Chorus: speak Africa in da good vibration
Africa I the da good vibration
Young people in da good vibration
Aih Aih
Good vibration.....

Lyrics by: Randrianarivory Narcis



Cap sur le Vème Forum de Développement Africain

Par MAHAJERY Ida.

Le Forum pour le développement de l'Afrique (ADF V) a ouvert ses portes à Addis Abeba. Pour la première fois, plusieurs centaines de participants discuteront de la "Jeunesse et du Leadership au 21ème siècle" en Afrique.

"Nous aurons l'opportunité de poser des questions, d'apporter nos opinions..." a affirmé Brook, jeune Ethiopien de 18 ans. "On espère que grâce au Forum, toute l'Afrique pourra nous entendre et publier nos voix, et que les gouvernements feront plus attention à nous", a-t-il ajouté un brin optimiste.

Selon Jacky Kowa, jeune Kenyanne de 23 ans, "le forum permettra aux jeunes de partager leurs points de vue, leurs expériences d'abord entre eux, puis d'en faire part aux gouvernements ».

« J'espère que les leaders penseront enfin à impliquer plus sérieusement les jeunes en matière de développement », a-t-elle souligné.



"C'est un thème bien choisi », a estimé Andrew Heavens, chargé de communication, UNICEF en Ethiopie. « l'Afrique est composé d'un peuple jeune. Les discussions sur les problèmes du continent les concernent: le SIDA, l'éducation, ...", a-t-il ajouté.

"Le thème est crucial. Les jeunes ont leur propre vision sur les grands défis africains comme l'emploi, la migration et ils peuvent apporter de nouvelles idées", a précisé Guebray Berhane, du Bureau International de Travail (BIT) .

Les jeunes africains entendent s'exprimer librement durant ADF V : blogs, radios, vidéos pour contribuer à la mise en œuvre des conclusions de cet unique forum.

ADF – PASSÉ ET PRÉSENT

Linda Yohannes

Lancé par la CEA en 1999, le Forum pour le développement de l'Afrique (ADF) a traité des problèmes les plus urgents du continent et a élaboré des plans d'action visant à améliorer la vie de millions d'Africains. Les précédents forums ont traité de thèmes comme les TIC, le VIH/sida, l'intégration régionale et la gouvernance. Intitulée « Jeunesse et leadership au XXIe siècle », l'édition de cette année se concentrera sur le développement économique, l'emploi et les migrations du point de vue des jeunes, ainsi que sur le développement politique.

« Les enfants et les jeunes d'Afrique sont restés silencieux pendant beaucoup trop longtemps, ils sont talentueux et ouverts aux changements ; ce forum est donc très important pour eux », a déclaré Björn Ljungqvist, Représentant de l'UNICEF en Éthiopie.

La présence de centaines de jeunes Africains venus de tout le continent pour ADF V nous promet

de véritables débats: « Je souhaiterais avant tout demander aux représentants et aux dirigeants de nos pays de me dire comment faire participer les jeunes Africains aux décisions économiques; les jeunes devraient être traités comme des partenaires stratégiques et non pas comme de simples partenaires », a dit Jacqi Kowa, jeune participant et journaliste.

Le Forum pour le développement de l'Afrique (ADF) repose essentiellement sur les organisations de jeunes et promet d'accélérer la ratification et l'application de la Charte de la jeunesse africaine de l'Union africaine. Tout aussi important, ADF V vise à approfondir les stratégies aux niveaux régional et national et à faire en sorte que le potentiel dont sont dotés les jeunes soit exploité au profit d'un développement démocratique, fondé sur l'égalité entre hommes et femmes, pacifique et respectueux des droits de l'homme en Afrique.

Haut et fort

Beruk Abroha

Lorsque j'ai dit à ma mère que nous, les jeunes, nous allions faire en sorte que nos chefs d'État et nos dirigeants nous entendent lors d'ADF V, elle m'a répondu en haussant les épaules : «Eh bien, bonne chance, mon fils ! »

Ne rêvons pas ! Nos gouvernements vont-ils vraiment nous donner l'occasion de leur dire ce que nous pensons ? ? ? C'est tout au moins ce qu'on espère. On ne peut pas vraiment en vouloir à ces « vieux » lascars. La plupart des

dirigeants n'ont pas oublié qu'ils se sont battus pour une cause ou une autre dans leur jeunesse, même s'ils cherchent de plus en plus à museler tout groupe dont ils ont peur. Mais ils savent bien ce dont les jeunes sont capables. À l'occasion d'ADF V, des centaines de jeunes Africains espèrent pousser un petit coup de gueule dans l'espoir d'être entendus. Un conseil : il faut qu'ils crient aussi fort que possible.

Jeunes et adultes, réconcilions-les

Par MAHAJERY Ida.

Entre jeunes et adultes africains, est-ce vraiment une question d'âge et d'expérience ?

Gros plan sur un mini-débat mené par un groupe de participants au Speak Africa .

Pour Raphael Kibindo, 19 ans, «ce qui sème le plus grand désaccord entre les jeunes et les grands, c'est la différence des générations ».

Rethabile Letsoela, 17 ans, du Lesotho déplore : « Les adultes ne donnent pas aux jeunes assez de considération. Les adultes se croient les plus intelligents ».

« Dans mon pays, on ne permet pas aux enfants d'avoir une discussion avec les grands », poursuit Rethabile.

« Le groupe des adultes semble impénétrable », estime encore Raphael.

Gilbert Ngendahabona, 39 ans, journaliste insiste: « Avec l'évolution du monde, des techniques, on a du mal à suivre les jeunes. Puis, les grands semblent toujours renfermés sur leur travail. Bien que les jeunes soient dynamiques, on ne leur donne pas assez d'encadrement pour qu'ils puissent participer à des activités, pour éviter qu'ils restent sans rien faire.»

Avec ADF V, nos leaders prennent enfin conscience que le développement exige la consultation et la coopération des jeunes. Enfin, «les adultes font plus attention à nous. Ils organisent des ateliers pour que les jeunes puissent se sentir concernés par le développement ». admet Raphael.

Les jeunes disent « OK » aux nouveaux médias

By Vera Gomane

L'ère de l'information arrive en Afrique

L'ère de l'information est enfin arrivée. Les nouvelles technologies ajoutent qualité et valeur à notre vie quotidienne. Ce sont les TIC: les technologies de l'information et de la communication; elles nous permettent de développer et d'utiliser au mieux notre potentiel créatif et productif.

Du 9 au 13 novembre, des dizaines de jeunes comme moi, originaires de nombreux pays africains, ont participé à un séminaire de formation sur les médias, organisé par plusieurs institutions spécialisées des Nations Unies dans la capitale éthiopienne, Addis-Abeba.

Représentant nos pays et d'autres jeunes, nous disons, en style SMS, « OK » aux nouveaux médias, aux blogs et à la communication par téléphone mobile. Alors que ce nouveau type de média est très développé dans le monde entier, nous commençons seulement à nous en servir en Afrique. Doués comme nous le sommes pour la technologie, ça peut marcher.

Ce nouveau média doit être synonyme de créativité et d'innovation, d'éducation de qualité, d'esprit d'entreprise, d'emplois décents et de leadership chez les jeunes. Le cadre conceptuel, principal document du cinquième Forum pour le développement de l'Afrique (ADF V) organisé par les Nations Unies sur le thème « Jeunesse et leadership au XXIe siècle », constate qu'à travers le monde, les jeunes sont des acteurs fiables et efficaces du changement technologique et des précurseurs de l'ère de l'information ; ils apportent les technologies existantes et nouvelles aux communautés ou aux secteurs dont le développement a été entravé par le manque d'accès à l'information.

Des occasions telles qu'ADF donnent une longueur d'avance aux jeunes qui ont participé au séminaire de formation sur les médias. « Dans un avenir proche, nous pourrons nous perfectionner

et, pourquoi pas, contribuer au développement de nos pays respectifs », a déclaré Hilton Charas, du Mozambique.

« Dans le monde maintenant, il n'est plus question que de technologies », ajoute Charas, un éditeur de vidéo de Maputo, âgé de 24 ans.

Grâce à l'utilisation des nouveaux médias, nous pouvons faire naître une Afrique différente. Donner aux jeunes d'Afrique l'accès aux TIC est un moyen de faire passer le continent de l'autre côté de la fracture numérique et de l'intégrer dans la société mondiale de l'information.

Le plus difficile en ce qui concerne les TIC, selon le document de synthèse diffusé pour ADF V, est de déterminer comment les exploiter et les diffuser en vue d'une éducation de qualité pour les jeunes. Autre thème connexe, la façon dont ces technologies peuvent favoriser l'éducation en général.

Apprendre le plus possible nous aide aussi à faire face à l'un de nos principaux problèmes: le chômage.

Très bientôt, des jeunes comme moi et comme mes collègues du séminaire de formation sur les médias pourrions devenir des employeurs à la pointe de la technologie. Grâce aux TIC, nous pourrions créer des emplois indépendants.

Nous ne pouvons pas changer la nationalité de Bill Gates, mais nous pouvons créer nos propres Bill Gates.